
BR.0002.3.2020.AB 

 

PROTOKÓŁ NR XVIII / 20 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 30 stycznia 2020 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Małgorzaty Benc. Początek obrad – 

godzina 12.05.    

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Gabriel Dors 

Teresa Mucha-Popiel 

Zbigniew Rok 

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych gmin powiatu zawierciańskiego, przedstawiciele 

powiatowych służb, inspekcji i straży, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, 

Naczelnicy Wydziałów, Kierownicy Biur i Samodzielnych Referatów Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków masowego przekazu i inni goście, 

zgodnie  z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,  

a tym samym prawomocność XVIII sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitała radnych, 

Zarząd Powiatu z Wicestarostą Pawłem Sokołem oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, 

dziękując im za przybycie.  

 

 

Ad.2.) 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych, sesja odbyła się zgodnie  

z następującym porządkiem obrad, przekazanym w materiałach sesyjnych:    

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XVII/20 z dnia 14 stycznia 2020 roku. 
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4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie informacji o funkcjonowaniu Powiatowego 

Urzędu Pracy w Zawierciu w 2019 roku w zakresie aktywnych form przeciwdziałania 

bezrobociu.   

6. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przekazany radnym w formie elektronicznej. Był również 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Powiatu.  

 

Wobec braku uwag ze strony radnych w wyniku przeprowadzonego głosowania protokół  

Nr XVII / 19 z dnia 14 stycznia 2020 został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 19 głosach 

„za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawił 

Wicestarosta Paweł Sokół. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach: 20 stycznia, 24 stycznia,  

28 stycznia i 30 stycznia br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach: 

– planu finansowego do budżetu powiatu na 2020 rok; 

– zmian w budżecie powiatu na 2020 rok oraz zmian w planie finansowym; 

– wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia sali nr 317, znajdującej się w budynku 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu, ul. Sienkiewicza 34; 

– zatrudnienia na stanowisko Dyrektora Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu; 

– udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Zespołu Szkół Ekonomicznych w Zawierciu do 

podpisania i złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Włoska mobilność - nowe 

kompetencje” w ramach programu ERASMUS+; 

– udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Zespołu Szkół w Pilicy do podpisania i złożenia 

wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Aktywna współpraca szkół na rzecz 

zrównoważonego rozwoju poprzez działania w przyrodzie ” w ramach programu 

ERASMUS+; 

– udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Zespołu Szkół im. gen. Józefa Bema  

w Zawierciu do podpisania i złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Przyszłość 

to my. Mobilność drogą do lepszego funkcjonowania na rynku pracy”  

w ramach programu ERASMUS+; 

– uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zawierciu; 
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– wyrażenia zgody dla Szpitala Powiatowego w Zawierciu na zakup aparatury i sprzętu 

medycznego; 

– przyjęcia „Regulaminu dotacji na realizację zadań publicznych powiatu zawierciańskiego 

w 2020 roku”. 

 

➢ wyraził zgodę na: 

– przystąpienie II Liceum Ogólnokształcącego im. Heleny Malczewskiej w Zawierciu do 

konkursu „Zielona Pracownia – Projekt 2020”; 

– wypłatę środków finansowych za okres: październik, listopad oraz grudzień 2019 roku na 

utrzymanie lokalu mieszkalnego dla zawodowej rodziny zastępczej. 

 

➢ zaakceptował ustaloną liczbę uczniów/słuchaczy w oddziałach klas pierwszych oraz 

słuchaczy na kwalifikacyjnych kursach zawodowych w roku szkolnym 2020/2021. 

 

Ponadto poinformował, że Członkowie Zarządu Powiatu w okresie sprawozdawczym wzięli 

udział w następujących imprezach i uroczystościach:  

 

– w dniu 12 stycznia br. – w 83. Mistrzostwach Polski w Kolarstwie Przełajowym - 

Szczekociny 2020; 

– w dniu 18 stycznia br. – w wyborach Miss Jury 2020 w Koziegłowach; 

– w dniu 19 stycznia br. – w spotkaniu z Prezydentem RP w Wierzchosławicach z okazji 

146. rocznicy urodzin Wincentego Witosa; 

– w dniu 20 stycznia br.  – w pogrzebie  ks. Witolda Stolarczyka w Obiechowie. Był to 

najstarszy ksiądz w diecezji kieleckiej, odznaczony medalem Sprawiedliwy wśród 

Narodów Świata. Odszedł w 99 roku życia i 70 roku kapłaństwa; 

– w dniach 24 – 26 stycznia br.  – w szkoleniu funkcyjnych członków OSP powiatu 

zawierciańskiego  w Uniejowie; 

– w dniu 27 stycznia  br. – w uroczystym otwarciu nowej części Oddziału Opieki 

Paliatywnej w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.  

 

 

Ad.5.) 

 

Informacja na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu  

z uwzględnieniem aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu dostępnych dla osób 

bezrobotnych w 2019 roku stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu Andrzej Rus omówił prezentację 

poświęconą działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu w latach 2017 – 2019 

(załącznik nr 2 do protokołu). W swoim wystąpieniu zwrócił uwagę na następujące 

zagadnienia: 

 

– zaprezentowanie w prezentacji podsumowanie dotyczy wyłącznie aktywnej strony 

działalności, czyli priorytetowych zadań jednostki. Znalezienie aktywnych form należy do 

pracowników Centrum Aktywizacji Zawodowej. Jest to wyspecjalizowana komórka 
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działająca w ramach Powiatowego Urzędu Pracy, która bezpośrednio zajmuje się  

aktywizacją osób bezrobotnych; 

– analiza stopy bezrobocia w powiecie zawierciańskim w odniesieniu do województwa 

śląskiego i kraju w latach od 2017 do 2019 wykazuje wyraźny spadek bezrobocia. 

Dynamika spadku stopy bezrobocia w powiecie zawierciańskim była wyższa niż 

dynamika w skali kraju; 

– struktura osób bezrobotnych wykazuje, że ludzie młodzi są aktywniejsi na rynku pracy  

i szybciej znajdują zatrudnienie. Widoczny jest również objaw starzenia się 

społeczeństwa, co jest odzwierciedlone w podziale osób bezrobotnych według grup 

wiekowych. W latach następnych przesunięcia w ramach grup wiekowych będą jeszcze 

bardziej widoczne; 

– w porównaniu ze strukturą osób bezrobotnych w innych powiatach województwa 

śląskiego pod względem poziomu wykształcenia stwierdzić należy, że większość 

bezrobotnych w powiecie zawierciańskim nie posiada najniższego wykształcenia. Jest to 

raczej grupa, która powinna umieć odnaleźć się na rynku pracy. Ustawa o promocji 

zatrudnienia i instytucjach rynku pracy w art. 49 wymienia 6 grup, które są określane jako 

osoby znajdujące się w szczególnej  sytuacji na rynku pracy. Są to  niepełnosprawni, 

osoby posiadające co najmniej jedno dziecko niepełnosprawne do 18 roku życia, 

posiadający co najmniej jedno dziecko do 6 roku życia, powyżej 50 roku życia oraz osoby 

do ukończenia 30 roku życia. W powiecie zawierciańskim od lat  największą grupę osób 

znajdujących się w szczególnej sytuacji na rynku pracy są to osoby długotrwale 

bezrobotne. Należy nadmienić, że niektóre osoby mogą znaleźć się w kilku grupach, bo 

ktoś może być osobą niepełnosprawną oraz osobą długotrwałe bezrobotną, stąd łączna 

liczba osób w poszczególnych grupach nie oddaje w pełni liczby osób zarejestrowanych; 

– na koniec 2017 roku najwięcej zarejestrowanych osób było w grupie zawodowej 

określonej  jako sprzedawcy sklepowi, ekspedienci. Następna grupa to średni personel  

ds. statystyki i dziedzin pokrewnych. W tej grupie mieści się sporo absolwentów liceów 

ekonomicznych. Dużą grupę zarejestrowanych bezrobotnych stanowili mechanicy 

pojazdów samochodowych.  Na statystyki w tym zakresie wpływa fakt,  że w tej grupie 

znajdują się osoby, które kiedyś pracowały na przykład przy naprawach samochodów  

albo ukończyli szkoły zawodowe, jednak nie pracowały w swoim zawodzie mimo, że 

formalnie taki zawód posiadają. W kolejnych latach struktura bezrobotnych według grup 

zawodów nie uległa istnym zmianom. W 2018 roku na pierwszym miejscu nadal byli 

sprzedawcy, następnie średni personel, mechanicy, ślusarze i kucharze. Dane za 2019 rok 

w tym zakresie będą dostępnie dopiero w miesiącu kwietniu; 

– aby jak najlepiej móc zaktywizować osoby bezrobotne, osoby zajmujące tzw. kluczowe 

stanowiska w urzędzie, czyli doradcy zawodowi i pośrednicy pracy muszę znaleźć 

najbardziej odpowiednie formy aktywizacji osób bezrobotnych. Powiat zawierciański jest 

dosyć zróżnicowany, jeśli chodzi o położenie czy siedzibę podmiotów gospodarczych. 

Najwięcej podmiotów  zarejestrowanych jest w Zawierciu, a najmniej w gminie Irządze  

i gminie Żarnowiec. We współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy dominują podmioty 

gospodarcze z branży samochodowej, handlu hurtowego i detalicznego, przetwórstwa  

przemysłowego oraz szeroko rozumiana sfera budownictwa; 

– w 2017 roku wydano ok. 6.500 skierowań do pracy dla osób bezrobotnych, w 2018 roku – 

8.833, a w 2019 roku – 9.439. w poszczególnych latach spadła liczba ofert pracy, ale 

spadła również liczba osób bezrobotnych, co oznacza, że w roku ubiegłym działania  

w zakresie aktywizowania osób bezrobotnych były bardziej intensywne. W celu 

podejmowania działań na rzecz osób bezrobotnych oraz kreowania nowych miejsc pracy 



  

 

5 

 

korzysta się przede wszystkim z instrumentów, przewidzianych w ustawie o promocji 

zatrudnienia. Z refundacji kosztów wyposażenia i doposażenia  stanowiska pracy chętnie 

korzystają pracodawcy, tworząc z reguły nowe miejsca pracy. Dużym zainteresowaniem 

cieszą się także dotacje na otwarcie działalności gospodarcze oraz dodatki aktywizacyjne.  

Jeżeli osoba bezrobotna mająca prawo do zasiłku dla bezrobotnych znajdzie pracę bez 

pośrednictwa urzędu, to po złożeniu stosownego wniosku może utrzymać dodatek 

aktywizacyjny, będący bonusem za aktywność. Popularnymi formami aktywizacji 

zawodowej są również prace interwencyjne i staże, aczkolwiek w chwili obecnej sporo 

osób bezrobotnych nie jest zainteresowanych korzystaniem z tej ostatniej formy ze 

względu na wysokość stypendium stażowego, które znacząco odbiega od minimalnego 

wynagrodzenia. Roboty publiczne to forma aktywizacji zawodowej, skierowana do 

podmiotów publicznych, głównie samorządów. W ostatnim czasie nastąpiły zmiany 

formalne w przepisach w tym zakresie, zgodnie z którymi do robót publicznych 

Powiatowy Urząd Pracy w pierwszym rzędzie zobowiązany jest kierować dłużników 

alimentacyjnych, co powoduje, że ta forma stała się mniej popularna, ponieważ osoby te  

z reguły nie chcą podejmować pracy.  Dużym zainteresowaniem wśród ludzi młodych do  

30 roku życia cieszy się bon na zasiedlenie, polegający na tym, że osoby szukające pracy 

poza miejscem zamieszkania mogą uzyskać jednorazowa kwotę na zagospodarowanie.  

W latach poprzednich było to 6.000 zł,  w tym roku będzie to 8.000 zł z tym, że są nowe 

miejsce zamieszkania być oddalone powyżej 80 km bądź dojazd w obie strony musi 

przekraczać 3 godziny dziennie. Do  2018 roku  możliwa była refundacja kosztów 

wynagrodzeń osób do 30 roku życia. Ta forma cieszyła ogromnym zainteresowaniem, stąd 

urząd postulował do ministerstwa o utrzymanie tej formy, a nawet rozszerzenie jej  na 

osoby powyżej 50 roku życia, ale – jak na razie – nie ma pozytywnego odzewu w tej 

sprawie;    

– organizowane są również formy szkolenia dla osób bezrobotnych, w tym również 

indywidulane,  ale wtedy wymagane jest od osoby bezrobotnej tzw. uprawdopodobnienie 

zatrudnienia. W przypadku szkoleń grupowych można też zastosować tzw. trójstronne 

umowy szkoleniowe z udziałem pracodawcy. W ramach szkoleń finansowanych  

z Krajowego Funduszu Szkoleniowego  pracodawcy mogą występować z wnioskami  

o przeszkolenie swoich pracowników bądź mogą sami skorzystać ze szkolenia, z tym, że 

corocznie ustalanie są kierunki priorytetowe, w których szkolenia mają się odbywać. 

Maksymalna kwota przeznaczona na szkolenie to 12.000 zł; 

– w 2017 roku PUP w Zawierciu dysponował największymi środkami z algorytmu.  

Z punktu widzenia urzędu są to najlepsze środki, gdyż nie są przeznaczone na konkretne 

działania. Fundusze  z Regionalnego Programu Operacyjnego czy z Programu 

Operacyjnego Wiedza-Edukacja-Rozwój nie mogę być skierowane do wszystkich, gdyż są 

ograniczone na przykład do grup wiekowych czy osób znajdujących się w szczególnej 

sytuacji na rynku pracy. Preferowane mogą być kobiety, osoby do 30 roku życia czy 

osoby z niepełnosprawnościami. Pracodawcy nie zawsze rozumieją, że nie każdy 

bezrobotny może skorzystać z danej formy aktywizacji.  Z każdym rokiem zwiększa się 

wysokość środków z RPO kosztem tzw. środków algorytmowych. Środki z rezerwy 

Ministra, o przyznanie których coroczne składany jest wniosek, są mocno ograniczone.  

W tym roku nabór nie został jeszcze ogłoszony, ale  na pewno zostanie złożony wniosek  

o skorzystanie z tych funduszy; 

– zgodnie z ustawą o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 

Powiatowy Urząd pracy zajmuje się rehabilitacja zawodową osób niepełnosprawnych, 

finansowana ze środków PFRON. W roku 2019 zainteresowanie w tym zakresie było 
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niewielkie. Nie było ani jednej osoby zainteresowanej podjęciem działalności 

gospodarczej, jedna zainteresowana osoba wycofała się; 

– Powiatowy Urząd Pracy dokonuje rejestracji oświadczeń o powierzeniu wykonywania 

pracy cudzoziemcowi. Z tej formy mogą skorzystać obywatele sześciu krajów: Ormianie, 

Białorusini, Gruzini, obywatele Mołdawii, Rosjanie i Ukraińcy, których zatrudnia się 

najwięcej. Zainteresowanie zatrudnieniem cudzoziemców z roku na rok jest większe,  

w ubiegłym roku zarejestrowano 2051 oświadczeń, a w roku 2017 – 1257, czyli w tym 

okresie liczba ta uległa praktyczne podwojeniu. Powiatowy Urząd Pracy wydaje także 

informację Starosty dla pracodawców, którzy są zainteresowani zatrudnieniem 

cudzoziemcami.  Chodzi o wydanie opinii na temat zatrudnienia w danym zawodzie oraz 

ocenę, czy lokalny rynek pracy może zapewnić odpowiednich kandydatów na określonych 

stanowiskach. Zainteresowanie tą formą zatrudnieni wykazuje tendencję wzrostową.  

W roku ubiegłym wydano 100 opinii na 1469 miejsc pracy, a w 2017 roku – 126 opinii 

tylko na 854 miejsca pracy; 

– jedną z form  działalności Powiatowego Urzędu Pracy jest poradnictwo zawodowe, tak  

i indywidualne jak i grupowe. W ramach tego poradnictwa prowadzona jest współpraca ze 

szkołami powiatu zawierciańskiego. W okresie sprawozdawczym zorganizowano: Targi 

Pracy, Barometr Zawodów,  Regionalne Forum Doradztwa Zawodowego, Dni Otwarte 

Funduszy Europejskich czy prelekcje dla uczniów ostatnich klas szkół średnich; 

– corocznie Powiatowy Urząd Pracy  prowadzi Monitoring  zawodów deficytowych  

i nadwyżkowych. Ponadto Urząd bierze udział w ogólnopolskim badaniu barometru 

zawodów. W 2020 roku ministerstwo planuje ujednolicenie tych metod badawczych.  

Głównym celem opracowania barometru zawodów dla powiatu zawierciańskiego  jest 

stworzenie wykazu pomocnego dla pracodawców.  

  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu Małgorzata Machura poinformowała, 

że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 stycznia br. jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za” wydali pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie informacji  

o funkcjonowaniu Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu w 2019 roku w zakresie 

aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu. 

 

Powiatowy Urząd Pracy w Zawierciu na działania zmierzające do aktywizacji osób 

bezrobotnych  w 2019 roku wydatkował kwotę 6.608.900 zł. Wsparciem objęto 1037 osób.  

W ubiegłym roku zawarto 2 umowy na dofinasowanie studiów podyplomowych i 14 umów 

dotyczących udzielenia pomocy finansowej w formie bonu na zasiedlenie. W ramach 

poradnictwa zawodowego zorganizowano 28 porad zawodowych grupowanych, udzielono 

368 porad zawodowych indywidulanych, doradcy klienta przygotowali 4793 Indywidulanych 

Planów Działania. Szczegóły dotyczące działań podejmowanych w celu aktywizacji 

zawodowej osób bezrobotnych zostały przedstawione w omówione wcześniej prezentacji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVIII / 201 / 20  

w sprawie informacji o funkcjonowaniu Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu  

w 2019 roku w zakresie aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.    
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Ad.6.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w dniu 17 stycznia br. Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu 

przekazała analizę stanu ochrony przeciwpożarowej  za rok 2019. Zgodnie z planem pracy 

Rady dokument ten zostanie omówiony na następnej sesji w dniu 27 lutego; 

− w dniu 17 stycznia br. Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu oraz Zarząd Powiatu, 

przedłożyli informacje w kwestiach poruszonych w piśmie Towarzystwa Miłośników 

Ziemi Zawierciańskiej z dnia 10 stycznia. Zgodnie z zapowiedzią złożoną na poprzedniej 

sesji powyższe dokumenty zostały przekazane drogą elektroniczną do wszystkich radnych.  

Jednocześnie poinformowała, że  stanowisko Szpitala Powiatowego w sprawie pisma 

TMZZ z dnia 13 stycznia dotyczącego planów zawieszenia działalności Bloku 

Porodowego, po uzgodnieniu z Dyrektorem szpitala zostanie przedłożone  do dnia  

31 stycznia ze względu umożliwienie  szczegółowego i wyczerpującego odniesienia się do 

poruszonych kwestii.  Niezwłocznie po otrzymaniu dokumenty te, jak w przypadku 

poprzedniego pisma, zostaną przekazane radnym drogą elektroniczną; 

− w dniu 29 stycznia br. Przewodniczący Rady Gminy Suszec przekazał do wiadomości 

Rady Powiatu Zawierciańskiego Uchwałę Rady Gminy z dnia 23 stycznia 2020 roku w 

sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych 

działań rekompensujących samorządom znaczne ubytki  dochodów z tytułu m.in. 

obniżenia stawek podatku PIT. Zgodnie z postanowieniem  Rady Gminy Suszec uchwała 

została przekazana do wszystkich organów stanowiących gmin i powiatów województwa 

śląskiego. Jest to już kolejna uchwała podejmowana przez organy stanowiące jednostek 

samorządu terytorialnego w przedmiotowej sprawie. Dokument został przekazany drogą 

elektroniczną do członków Komisji Budżetu  Infrastruktury Technicznej; 

− w dniu 29 stycznia br. zgodnie z art. 30a Karty Nauczyciela organ stanowiący otrzymał 

sprawozdanie  za 2019 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach  prowadzonych 

przez powiat zawierciański. Dokument zostanie przekazany drogą elektroniczną do 

wiadomości członków Komisji Edukacji. 

 

 

Ad.7.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że w okresie od 

poprzedniej sesji radni nie składali  interpelacji i zapytań.    

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W związku z doniesieniami w medialnymi oraz rzecznika szpitala i późniejszą informacją 

pana dyrektora  na Komisji Zdrowia odnośnie możliwości i planów zawieszenia udzielania 

świadczeń w zakresie Izby Porodowej, chciałbym uzyskać takie dokładniejsze informację niż 

padły na Komisji Zdrowia, gdyż to planowane zawieszenie budzi szereg wątpliwości, 

niepokoju, a zwłaszcza, że jest planowane na okres 9 miesięcy lub nawet dłużej. I myślę, że 

powinniśmy się nad tym problemem pochylić zanim ta decyzja zapadnie, bo miałem już 

liczne interwencje mieszkańców naszego powiatu, że są zaniepokojeni tym faktem.  
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W związku z czym mam kilka pytań i jeśli mógłbym uzyskać na nie odpowiedź. Czy pan 

dyrektor, czy dyrekcja szpitala zgłosiła już chęć zamknięcia czy zawieszenia działalności 

oddziału Izby Porodowej do Wojewody Śląskiego, czy uzyskano taką zgodę lub ewentualnie 

czy są jakieś wystosowane pisma w tej sprawie.  Drugim ważnym elementem, myślę, że dla 

nas radnych, ale i dla  kobiet, które będą w najbliższym czasie rodziły, one już wiedzą, że 

spotka ich ten szczęśliwy czas w życiu i który szpital przejmie te obowiązki, bo moim 

zdaniem wciąż nie jest to sprawa załatwiona oraz czy mamy takie porozumienie w tej sprawie 

zawarte, bo do takich rzeczy nawet logistycznie panie lub mieszkańcy powinni się również 

przygotować. Bardzo proszę również o informację, jaką decyzję czy opinię w tej sprawie 

wydał Narodowy Fundusz Zdrowia, czy jest o tym powiadomiony i czy również  wyraził 

akceptację. Gdzie i na jakich stanowiskach będzie wreszcie pracował personel, jakże śliczny 

personel tego oddziału przez tak długi okres czasu, bo zdajemy sobie sprawę, że jeśli remont 

wstępnie jest planowany, szacowany, nie wiem czy decyzję już zapadły, ale na ok. 9 

miesięcy, to myślę, że należałoby się nad tym tematem pochylić, bo jest to ważka sprawa dla 

pracowników i pracownic szpitala i tego oddziału. Teraz mam pytanie: czy w związku z tym, 

że przekształcaliśmy już kiedyś szpital i Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego, czy pan 

dyrektor, bo na Komisji też o tym nie było mowy, zawarł w tej kwestii jakieś porozumienie ze 

związkami zawodowymi, z załogą, z pracownikami. Jeśli tak,, to jaką ono ma formę, czy ma 

formę pisemną, bo myślę, że gwarancję tym pracownikom zawieszonego na prawie rok 

oddziału, zawieszonej działalności, należą się takie 100%  

i myślę, że od tego jest Rada, organ założycielski, pan Starosta, aby tych spraw dopilnował. 

I jeszcze jedno pytanie, bardzo bym prosił o wyjaśnienie, dlaczego dyrekcja rozważa tylko 

taką opcję. Czasy, kiedy zamykaliśmy oddziały, zawieszaliśmy ich działalność przy obecnych 

możliwościach i obecnej technologii  minęły, odeszły do minionej epoki. Myślę, że można 

prowadzić rotacyjnie, odcinkowo prace remontowe w budynku bez konieczności zawieszania 

czy ograniczenia dostępu dla mieszkańców, bo jest to dla nich rzecz bardzo uciążliwa. Myślę, 

że prace remontowe bez ograniczenia dostępności odbywały się już w tym szpitalu i myślę, że 

mogłyby się odbyć. Na pewno nie jest to łatwe, ja sobie z tego zdaję sprawę,  natomiast 

mamy 3 dyrektorów, pana doradcę i bardzo bym prosił, aby jednak raz jeszcze pochylili się 

nad tym tematem i spróbowali tak przeprowadzić oczywiście niezbędne prace remontowe  

w naszym szpitalu, aby nie dochodziło do zawirowań i perturbacji w obsłudze mieszkańców 

naszego powiatu. Chciałbym powiedzieć, że tych porodów mamy około 500 rocznie, liczymy 

że tendencja będzie wzrostowa w związku z posunięciami rządu, więc myślę, że należy się 

liczyć z tym, że będą to duże perturbacje, razy chociażby 3,  to już w tysiącach mieszkańców 

będzie to dotyczyć i uważam, że to ważka sprawa i chciałbym usłyszeć informację, czy ten 

aspekt i ta możliwość jednak nie zawieszania oddziału był może analizowany lub  wciąż jest  

i na jakim to jest etapie”.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poprosiła o przekazanie interpelacji  

w formie pisemnej.     

 

Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja odniosę się oczywiście do tego samego tematu. Związana jestem może emocjonalnie ze 

szpitalem, dlatego pozwolę sobie też zadać pytanie do pana dyrektora  w związku  

z rozpoczętą dyskusją. Panie dyrektorze, składając wniosek na remont szpitala nie planowano 

ograniczenia świadczeń dla mieszkańców powiatu, bo było wszystko tak zaplanowane, żeby 

remont odbywał się kolejno na kolejnych powierzchniach, żeby przenosić oddziały i nadal 
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świadczenia żeby były utrzymane. Nie wiem dlaczego pomysł wpadł, żeby na czas remontu  

i to aż tak długi, zamknąć oddział. Sami dobrze wiemy, że takie ograniczenie i przeniesienie 

świadczeń do innej placówki spowoduje to, że pacjentki też przejdą tam i będzie bardzo 

ciężko odbudować to, co mamy zbudowane przez tyle lat. Powiat istnieje 20 lat i myślę, że 

nikt ręki by nie podniósł, żeby porodówkę zamykać, w powiecie jedną jedyną. To jest powiat 

duży, rozległy, myślałam, że mieszkańcy sobie życzą, mam bardzo dużo telefonów zarówno 

od mieszkańców, jak i od pracowników, którzy są mocno zaniepokojeni i bardzo bym prosiła, 

aby uspokoić emocje, żeby zarówno mieszkańcy, jak i pracownicy czuli się bezpieczni. 

Zgodnie z planem, o ile pamiętam, powierzchnia, która  obecnie jest wolna, była zaplanowana 

akurat pod porodówkę. Natomiast po przeciwnej stronie, na powierzchni oddziału 

okulistycznego była zaplanowana ginekologia. Jeżeli mamy wolną powierzchnię, możemy 

rozpocząć pracę remontowe na tym oddziale,  przenieść elegancko oddział  i świadczyć dalej 

te usługi i kolejno przechodzić do poszczególnych oddziałów, do remontu. To było 

zaplanowane, więc jest to możliwe. Nie wiem, dlaczego taka decyzja zapadła. Chyba, że są  

w tym projekcie pewne zmiany, o czym my nie wiemy.  Jeżeli nie wiemy, to bym prosiła, 

żeby pan dyrektor nas poinformował”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zapytała radną Marię Milejską, czy jej 

wystąpienie zostało złożone w ramach wolnych wniosków. W odpowiedzi Maria Milejska 

stwierdziła, że należy traktować je jako zapytanie, gdyż nie ma swojego wystąpienia na 

piśmie. Małgorzata Benc wyjaśniła, że w przypadku zapytania również obowiązuje forma 

pisemna i 14 – dniowy termin udzielenia odpowiedzi.  Stwierdziła natomiast, że spodziewała 

się dyskusji na ten temat właśnie w wolnych wnioskach i to wystąpienie wpisuje się w ten 

zakres. W związku z czym za zgodą radnych po zamknięciu dyskusji w tym punkcie porządku 

obrad przystąpiła do realizacji kolejnego punktu dotyczącego wolnych wniosków.    

 

 

Ad. 8.) 

 

Położna zatrudniona na Oddziale Ginekologiczno-Położniczym Szpital Powiatowego  

w Zawierciu reprezentująca grupę pracowników, biorących udział w obradach sesji (treść 

wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Serdecznie dziękuję państwu za umożliwienie wypowiedzi. Chcę również podziękować za 

wczorajsze nasze spotkanie w szpitalu z przedstawicielami Rady Powiatu z panem 

dyrektorem, które to spotkanie wyjaśniło nam, jak ma przebiegać ten remont. Na ten remont 

my wszyscy czekamy od kilku lat i go chcemy. Niestety, dowiedzieliśmy się jednocześnie, że 

porodówki na czas długiego remontu nie będzie. W związku z czym jeszcze raz chcemy 

poprosić dyrekcję  i Starostwo o rozpatrzenie tego wszystkiego, dlatego, że my – położne    

i pielęgniarki Oddziałów:  Ginekologiczno – Położniczego i Noworodkowego  nie ulegamy  

złem wpływom czy emocjom, nam bardzo na tym oddziale zależy, my tutaj w większości 

pracujemy ponad 30 lat i oddaliśmy całą swoją siłę i całe swoje serce. Zależy nam również na 

matkach, młodych kobietach, które są przyszłością naszego powiatu zawierciańskiego. Mamy 

akredytację, przeszliśmy akredytację z trudem, dużo wysiłku nas to kosztowało i była ta 

akredytacja m.in. po to, że w przyszłości będziemy ubiegać się o drugi stopień 

referencyjności. Teraz o tym nie ma mowy. Chciałam zapytać, ile po otwarciu Oddziału 

Położniczego wyremontowanego będzie łóżek położniczych, bo tego nie wiem. Obecnie 

mamy 15. Chciałam również zapytać w jaki sposób Myszków, gdzie jest 12 łóżek 



  

 

10 

 

porodowych położniczych, które –  przepraszam –  zawsze prawie są zajęte przez położnice,  

ma tam jeszcze pomieścić jeszcze raz tyle pacjentek, 500 porodów. Załóżmy, że nie wszystkie 

pojadą do Myszkowa i nie wszystkie na pewno zostaną przyjęte. Są tutaj z nami panie 

ciężarne, które przyszły dowiedzieć się, co z nimi będzie,  jak mają się podzielić, gdzie mają 

iść, co mają robić. Jeszcze raz bardzo proszę o rozpatrzenie tego problemu o pozytywne 

rozpatrzenie tego problemu”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam prośbę żeby na pytania, które padły z mojej strony w punkcie interpelacje, 

odpowiedź nie była udzielona za 14 dni,  bo być może te decyzje zapadną.  Myślę, że pytania 

były jasne, proste i na pewno pan dyrektor zna na nie odpowiedź. W ramach tych wolnych 

wniosków to ja bym zaapelował, aby pan dyrektor rozwiał te wątpliwości i rozwiał niepokoje 

personelu, mieszkanek naszego powiatu, kobiet w odmiennym stanie, które są zaniepokojone. 

Tutaj wzywałbym, aby pan dyrektor  dziś, nie za 14 dni, udzielił odpowiedzi. Pani 

Przewodnicząca, bardzo bym prosił”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja też proszę pana dyrektora, żeby odpowiedział jak najszybciej, w miarę możliwości. Statut 

nasz przewiduje 14 dni, ale bardzo proszę o to, żeby było to szybciej. Czy pan dyrektor może 

odnieść się do wypowiedzi, które pan usłyszał od pracowników, jak i od państwa radnych,  

w tej chwili, to bardzo proszę”. 

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Piotr Zachariasiewicz (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Ja przypomnę, że środki pozyskane na remont szpitala i to, że szpital będzie remontowany, 

jest to informacja sprzed dwóch lat, ponieważ o te środki walczyło wielu dyrektorów 

poprzednich. Wszyscy radni, tak naprawdę cała Rada Powiatu wie, że do tych 17 mln zł,  

które zostały pozyskane, trzeba dołożyć środki, które szpital musi przeznaczyć dodatkowo, do 

17 mln zł to są tylko i wyłącznie środki unijne. To jest bardzo duża kwota, która zostanie  

w szpital zainwestowana i spowoduje to, że szpital będzie miał jeszcze lepszą bazę sprzętową,  

jak i lokalową dla mieszkańców powiatu. Te środki zostaną w szpital zainwestowane, aby 

wszystkie oddziały remontowane, w tym także cały blok porodowy, wyglądały  jak, w XXI 

wieku. Dzisiaj porodówka jestem miejscem, którym  nie można się chwalić. To nie jest 

miejsce, w którym panie, które są ciężarne, chciałaby rodzić, co też pokazuje statystyka 

urodzin na przestrzeni wielu lat, ponieważ te urodzenia spadają i osoby, które wybierają inne 

ośrodki, decydują się z tego powodu, że te inne ośrodki, oddalone od kilka, kilkanaście 

kilkadziesiąt kilometrów, mają zdecydowanie lepszą bazę lokalowa i my wszyscy 

powinniśmy działać w tym kierunku, aby nasza porodówka, tutaj w Zawierciu, wyglądała jak 

z XXI wieku. Ja przypomnę, że w ramach projektu 10.1, w ramach tych 17 mln zł, ponad  

1 mln zł, to jest sprzęt, który zostanie zakupiony bezpośrednio na Oddział Ginekologiczno – 

Położniczy i na cały blok porodowy i oczywiście część środków zostanie również z tych  

17 mln zł  przeznaczona na część budowlaną, tak że sama kwota blok porodowy będzie 

sięgała kilku milionów złotych. To są naprawdę bardzo duże pieniądze i trzeba je należycie 

wykorzystać. Natomiast nie da się prowadzić tak remontu szpitala, tutaj nawiążę do tego, co 

pani Maria Milejska powiedziała, aby zachować ciągłość udzielania świadczeń zdrowotnych 
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na bloku porodowym i powiem dlaczego. Mam tutaj z sobą panią pielęgniarkę 

epidemiologiczną Jadwigę Cesarz i chciałbym, aby ona jako specjalista od kwestii 

epidemiologicznych w szpitalu odpowiedziała na pytanie, dlaczego jest to niemożliwe. Ja nie 

chciałbym się odnosić i rozstrzygać tego, w jaki sposób projekt 10.1 był przygotowany, bo 

mieliśmy już wielokrotnie okazję w zeszłym roku o tym dyskutować. Myślę, że to nie jest 

miejsce w tej chwili, aby podnosić jeszcze raz te same argumenty. Ten projekt został 

zmieniony, szanowna pani radna, i państwo wiedzą, że on dosyć radykalnie został zmieniony, 

ponieważ wiele rzeczy, które były tam zaprojektowane, nie spełniało wymogów i nie mogło 

być zrealizowane. Jest prawdą, że został przygotowany Oddział Rotacyjny, na który zostanie 

przeniesiona Chirurgia Ogólna i będzie ciągłość udzielania świadczeń,  zarówno na Oddziale 

Wewnętrznym, który będzie przebudowywany, jak również na Chirurgii Ogólnej będzie 

zachowana. Natomiast, aby zachować ciągłość udzielania świadczeń zdrowotnych czyli 

porodów musielibyśmy mieć drugi blok porodowy, na który musiałby wyrazić zgodę sanepid, 

a na to po prostu lokalowo nie ma takiej możliwości. Czy ja mógłbym prosić panią 

pielęgniarkę epidemiologiczną, żeby na chwilę podeszła do nas i odpowiedziała z punktu 

widzenia epidemiologicznego, jaka jest możliwość udzielania świadczeń zdrowotnych, bo ja 

jestem przekonany, że wszystkie panie ciężarne chciałyby rodzić w komfortowych 

warunkach, a nie na placu budowy. 

 

Pielęgniarka epidemiologiczna w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu Jadwiga Cesarz (treść 

wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jestem specjalistą ds. epidemiologii, pracuję w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu już od  

15 lat. Chcę powiedzieć taką rzecz, że doczekaliśmy się wreszcie takiej możliwości 

przeprowadzenia generalnego remontu, jeśli chodzi o Ginekologiczno – Położniczy  

i Noworodkowy. Powinniśmy się z tego tytułu bardzo cieszyć. Będzie to remont bardzo 

generalny, taki z przeprojektowaniem oddziału,  związany z burzeniem ścian, ze stawianiem 

nowych ścian, wymianą całej instalacji, wobec czego uważam –  jako specjalista ds. 

epidemiologii –  że nie ma możliwości. Nie zachowalibyśmy bezpieczeństwa 

epidemiologicznego, gdybyśmy w trakcie trwania takiego generalnego remontu odbierali 

porody i stanowili opiekę nad matką i dzieckiem, które w zasadzie nie ma żadnej odporności  

zaraz po porodzie. W związku z czym uważam, że jest to najbardziej racjonalne rozwiązanie, 

aby na czas remontu wyłączyć ten oddział z pracy. Muszę również powiedzieć taką rzecz, że  

uważam, że żadne służby sanitarne nie wyrażą na to świadomej zgody, ani ja, ani dyrekcja 

szpitala również”.  

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Przecież nikt nie mówił, pani pielęgniarko epidemiologiczna, że mamy przyjmować porody 

w remontowanym oddziale. To burzenie się sali to jest logiczne, pani mówi nielogiczne 

rzeczy. My mówimy o przeniesieniu na ten czas na inne oddziały i przystosowaniu ich. Ale 

mam pytanie, czy pani pytała sanepidu czy to jest pani prywatna opinia, czy zgłosiła pani 

jakiś wniosek do sanepidu i ma pani pisemne potwierdzenie lub pan dyrektor, czy 

wystosowaliście państwo zapytanie o możliwość przeniesienia izby porodowej na inny 

oddział, np. na rotacyjny na jakiś okres. Bardzo bym prosił o tą odpowiedź, czy państwo 

zwróciliście się, bo pani powiedziała „ani ja, ani pan dyrektor”. A czy pytała pani sanepidu 

wojewódzkiego i czy ma pani jakąś opinię na piśmie, czy w ogóle pani zapytała,  złożyła pani 

wniosek lub pan dyrektor. Proszę o odpowiedź”. 
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Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Piotr Zachariasiewicz (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Szanowny panie radny, (Jarosław Kleszczewski zwrócił uwagę, ze swoje pytania skierował 

do pielęgniarki epidemiologicznej). Szanowny panie radny, ja odpowiem na państwa pytania, 

zarówno te, które zadała pani Maria Milejska, czy były rozważane jakiekolwiek inne opcje 

remontu. Tak, były, nawet same panie położne składały takie wnioski mówiąc o tym, żeby na 

zwykłej Sali  zabiegowej Oddziału Ginekologicznego, na którym są wykonywane zabiegi 

m.in. abrazji, utrzymać i zrobić boksy porodowe. Szanowni państwo, ja jako dyrektor szpitala 

i pielęgniarka epidemiologiczna i żaden sanepid na to zgody nie wyrazili. Państwo doskonale 

o tym wiecie, że żeby odbierać porody, to są bardzo szczegółowe określone przepisy, które 

mówią o tym, w jaki sposób ma wyglądać blok porodowy, jak mają wyglądać śluzy, jak mają 

wyglądać poszczególne strefy. To musi być przygotowane, więc ja nie podejmę świadomej 

decyzji, aby narazić zdrowie i życie pań,  które chcą rodzić, na  niebezpieczeństwo, które 

mogłoby się zdarzyć. Ale, szanowni państwo, żeby rozwiać wszystkie wątpliwości, bo tutaj 

padło bardzo dużo pytań, na te, na które można dzisiaj odpowiedzieć, udzielę odpowiedzi. 

Dlaczego nie na wszystkie? Ponieważ cały proces przygotowania procedury przetargowej 

nadal trwa. To, żeby państwu dokładnie powiedzieć kiedy i w jakim czasie oddział zostanie 

wyłączony, będzie wynikało również z procedury przetargowej i z tego, jaki harmonogram 

pracy złoży firma, która weźmie udział w postępowaniu i wygra to postępowanie. Dzisiaj tego 

nie jesteśmy w stanie powiedzieć, ponieważ ten przetarg jest w trakcie przygotowania.  

Rozmawialiśmy, jesteśmy w ciągłym kontakcie z załogą i związkami zawodowymi tak, aby 

przygotować dla wszystkich i pani informację, w jaki sposób i gdzie będą pracować, w jaki 

sposób zapewnić miejsca pracy, ale przede wszystkim to, co jest najważniejsze dla naszych 

mieszkańców, dla naszych mieszkanek, które są w ciąży i dać kompleksową informacje  

w jaki sposób będzie zabezpieczone udzielanie świadczeń zdrowotnych. Odpowiadając na to 

pytanie, rozmowy z ośrodkami, które mogą przejąć udzielanie świadczeń zdrowotnych  

i zapewnić tam ciągłość, trwają. W ślad za tym, jeżeli będziemy mieli wypracowane to 

stanowisko, to złożymy odpowiednie pismo zarówno do Urzędu Wojewódzkiego, jak również 

do Narodowego Funduszu Zdrowia, aby poinformować i uzyskać zgodę na takie, a nie inne 

zabezpieczenie udzielania świadczeń zdrowotnych”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie dyrektorze dziękuję, bo rzeczywiście pan udzielił odpowiedzi, czyli jednym słowem to 

do Wojewody nie zostało złożone. Widzę. że do sanepidu wymijająco zapytania też nie było, 

do NFZ też nie, a mamy praktycznie miesiąc luty. Czas pana goni, ja wiem, ja rozumiem, że 

jeszcze nie jest to załatwione, ale te panie, które tu widzę i są tutaj z nami, nie wiem, a 

chciałbym wiedzieć, gdzie mogą skorzystać z takiej usługi. Dzisiaj na ten temat pan nam nie 

odpowiada. Ja myślę, że kwestia jest, żebyśmy jednak zechcieli tak empatycznie podejść do 

tego tematu. Widzę, że pan mówi o sprawach budowlanych, a okazuje , że jeszcze nic nie 

wiemy. Może będzie jakaś firma w przetargu i pan postawi taki warunek, że wykonanie  

w 3 miesiące remontu tego oddziału. Myślę, że jest to możliwe. Widzimy w doniesieniach 

medialnych, że w Chinach buduje  się w 6 dni szpital na 1000 łóżek. To ja myślę. że jak pan 

dobry przetarg rozwinął i postarał się ten oddział  zrobić. Myślę że da się to, są doniesienia 

medialne można do TVP1 złożyć zażalenie, bo tam usłyszałem tą informację. Prosiłbym, aby 

pan spróbował rozważyć, bo ja widzę, że mamy wszystkie argumenty, aby jednak zamknąć 

ten jeden jedyny oddział. Skoro da się przenieść chirurgię, która też operuje, skoro da się 
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przenieść inne oddziały, gdzie aseptyka jest równie ważna, to myślę, że da się coś zrobić. Ja 

bym apelował, żeby pan dyrektor jeszcze raz rozważał tą kwestię, skoro decyzje jeszcze nie 

zapadły, nikt nie został powiadomiony i jest  to wciąż w toku. Szanuję to, ale widzę, że 

koncepcja jest tylko w jednym kierunku. Chciałbym usłyszeć deklarację, że pan dyrektor 

jeszcze raz to rozważy. Mam taki wolny wniosek do pana, aby jednak spróbować, nie 

utrudniać życia naszym mieszkańcom i spróbować. Ja twierdzę, że to będzie trudne,  ale 

myślę, że nie jest niewykonalne w dzisiejszych czasach i możliwościach, nawet wielu 

dobrych firm budowlanych”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja bym chciała, żeby ten nośny temat i bardzo ważny nie tylko dla pracowników, ale również 

dla pań, głównie dla pań, które w tym czasie będą miały termin do porodu, uwzględnić poza 

tym wszystkim bezpieczeństwo zdrowotne i epidemiologiczne małych pacjentów i matek. 

Wiemy, że przy ciąży i porodzie nigdy nie mamy żadnej pewności, że będzie wszystko tak, 

jak potrzeba. Ja myślę, że to jest istotnie przy tej zastępczym bloku porodowym, o którym 

państwo teraz mówią, żeby szpital rozważył otworzenie”. (Maria Miejska zwróciła uwagę, 

że nie mówiła o zastępczym bloku porodowym, ale że we wniosku 10.1 było zaplanowane, że 

na powierzchni po byłej laryngologii będzie porodówka. Dlatego prosiła, aby tam docelowo 

zrobić oddział, jak było zaplanowane, a do tego momentu przyjmować pacjentki w tym 

miejscu, co obecnie.  Po remoncie pacjentki zostaną przeniesione na nową powierzchnię i nie 

trzeba będzie ograniczać świadczeń). „Pamiętajcie państwo, najważniejsze w tym momencie 

jest bezpieczeństwo zdrowotne, bo dzisiaj panie chcą mieć jak najwygodniej – i ja je 

rozumiem – i bezpiecznie przyjechać do szpitala do Zawiercia i rodzić”.  (Maria Milejska 

zapytała, czy powyższą wypowiedź  należy rozumieć, że jak będzie wyremontowane,  to nie 

będzie bezpiecznie). „Pani radna, ale jak zacznie się coś dziać, to chcą mieć bezpieczną, 

szybką, profesjonalną pomoc, więc spróbujmy to tak zrobić, żeby wszyscy byli zadowoleni,  

a szczególnie pacjenci”. 

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Piotr Zachariasiewicz (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Musiałbym wejść w szczegółowe rzeczy związane z częścią budowlaną, bo pan radny 

Jarosław Kleszczewski tylko do części budowlanej się odnosi, a pani radna mówi, jak miało 

być, bo było zaplanowane. Było to zaplanowane źle, ponieważ stary Oddział 

Laryngologiczny nie spełnia wymogów bloku  porodowego i nie można tam przenieść na ten 

czas części związanej z blokiem porodowym, bo trzeba byłoby wybudować śluzy, boksy,  

a państwo projekcie 10.1 nie przewidzieli żadnych środków. Oddziału rotacyjnego państwo 

nie przewidziane w projekcie 10.1. Nie chciałem tego poruszać”. (Maria Milejska   

poprosiła, żeby ten temat jednak poruszyć). „Nie zaplanowano tak naprawdę przy remoncie 

wymiany instalacji wodno – kanalizacyjnej i elektrycznej, a te wszystkie instalacje trzeba by 

wymienić tak, aby potem nigdy więcej nie wracać przez kolejne 20 – 30 lat do tej części 

budynku, żeby ona była w pełni wyremontowana. Stąd dodatkowe środki, które należy 

uzyskać na realizację programu 10.1. Ja przypomnę, że odbyły się trzy przetargi na przełomie 

2018 i 2019 roku, do których żadna firma nie stanęła. Jak stanęła, to tak naprawdę 

przekroczyła wartość zamówienia o kilkanaście milionów złotych i to pokazywaliśmy, że ten 

program był na tyle źle przygotowany, że trzeba było go przerobić i zrobić od początku do 

końca. Teraz, aby skrócić czas wykonywania prac remontowych, postanowiono oddać cały 
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segment, nie pamiętam który to jest D czy C, w którym znajduje się część Oddziału 

Wewnętrznego, Chirurgia Ogólna i Blok Porodowy, aby firma, która wygra  prace, mogła je 

prowadzić jednocześnie na trzech piętrach. Dzisiaj znamy graniczną datę, do kiedy musimy 

wykonać cały remont, ale czy to będzie 3 miesiące czy wcześniej uda się oddać do użytku 

część porodową, to wszystko będzie wynikało tak naprawdę z rozstrzygnięć przetargowych,  

o których dzisiaj ciężko dyskutować, ponieważ jesteśmy przed ogłoszeniem całego przetargu. 

Natomiast państwo radni otrzymacie taką pełną informację, jak będziemy mieli harmonogram 

prac wynikający z rozstrzygnięcia tego przetargu, jak to będzie wyglądało. I przedstawimy to 

zarówno poprzez swoją stronę, jak i przedstawimy na Komisji Zdrowia i postaramy się 

dotrzeć do wszystkich mieszkańców powiatu, również poprzez media zawierciańskie”. 

 

Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie dyrektorze, myślę, że rozwiązań jest wiele. Jak wszystko było źle, środki  na ten zły 

projekt zostały pozyskane dla szpitala, to ja bardzo pana proszę, żeby pan siadł jeszcze raz  

i przeanalizował i znalazł możliwość, żeby zachować te świadczenia i remontować szpital”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szkoda, że nie byliście państwo na ostatnim posiedzeniu Komisji Zdrowia,  bo przez wiele 

godzin dyskutowaliśmy  na ten temat i było dużo szczegółowych pytań i wtedy można by to 

omówić, ale jest tak, jak jest. Czy pan dyrektor chciałby na jakieś pytanie jeszcze 

odpowiedzieć”. 

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Piotr Zachariasiewicz (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Ja widziałem, że przed samą sesją pani pielęgniarka epidemiologiczna rozmawiała  

z paniami, które przyszły tutaj i są obecne podczas tej sesji Rady Powiatu. Prosiłbym, aby nie 

mówić, że zostanie zamknięta porodówka. Ona nie zostanie zamknięta, zostanie tylko i 

wyłącznie zawieszona na czas remontu. Jak będziemy już wiedzieli gdzie i w jaki sposób 

zabezpieczymy udzielanie świadczeń zdrowotnych na czas zawieszenia, to przedstawimy 

paniom tę informację i na pewno umożliwimy to, aby panie miały okazję pojechać w to 

miejsce i obejrzeć, w jakich warunkach przyjdzie im urodzić. Ale chciałbym jeszcze jedną 

rzecz bardzo ważną powiedzieć, że dokładamy wszelkich starań, żeby panie mogły rodzić  

w asyście tych lekarzy, którzy dzisiaj prowadzą ciąże. Czyli jeśli dzisiaj lekarze prowadzą 

państwa  ciąże tutaj w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu, to żeby ci sami lekarze, żeby panie 

czuły się bezpieczne, żeby te same położne, jeśli prowadzą państwa ciąże, mogły udzielić 

tego świadczenia w miejscu, które zabezpieczy to udzielanie świadczeń zdrowotnych. I na 

pewno taka sytuacja będzie miała miejsce i to będzie tylko i wyłącznie zależało od tego, 

jakiego wyboru dokonają panie samodzielnie”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Umowy pan podpisze z daną placówką, bo tego by wymagało załatwienia tego prawnie. 

Rozmawialiśmy już na ten temat”. (Piotr Zachariasiewicz stwierdził, że na pewno będzie to 

załatwione). Ale bardzo proszę, amerykański system by nam wszystkim odpowiadał, więc 

jeżeli pan dyrektor taką umowę zawrze ze świadczeniodawcami, czyi z placówką, to myślę, 
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że wiele pań, pewnie nie wszystkie, ale pewnie panie chętnie z tego skorzystają. Ja mam 

prośbę, aby w jak najszybszym czasie udzielić pisemnej odpowiedzi na zadane pytania. To 

jest raz. I  druga sprawa. Mam taką prośbę. aby dyrekcja szpitala na bieżąco informowała  

w mediach społecznościowych, jak i wszystkich radnych o kolejnych etapach przygotowań, 

żeby żadna z pań które –  mówię tutaj o pacjentkach przyszłych mamach –  nie była 

zaskakiwana w ostatniej chwili, że ona już od jutrzejszego dnia musi się gdzieś zgłosić. 

Trzeba wziąć też pod uwagę, żeby to było również poradnia i gabinet ginekologiczny, żeby 

wszystkie położne, które prowadzą ciążę pań, mogły informować pacjentki, żebyśmy wszyscy 

o tym wiedzieli. Natomiast w stosunku do pracowników myślę, że rozmowy powinny trwać  

i w każdej decyzji, jaka zostanie podjęta w każdej tej decyzji udział nie tyle pracownicy, ile 

prezentujące ich związki zawodowe tak, żeby nie było nieporozumień, żeby nie każdy bił się 

z myślami, co to będzie. Myślę, że przy odrobinie dobrej woli z wszystkich strony dojdziemy 

do takiego porozumienia, że sprawa tych kilku miesięcy nie będzie budziła tyle kontrowersji”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Mam taką małą wątpliwość, że rodzenie w asyście swoich lekarzy prowadzących w innym 

szpitalu – moim zdaniem – to pobożne życzenie”. (Małgorzata Benc stwierdziła, że też tak 

uważa). „Uważam, że mówienie czegoś takiego świadczy o braku znajomości sprawy od 

strony prawnej.  Uważam, że nie ma takiej możliwości. To kwestia ponoszenia 

odpowiedzialności za danego asystenta. Nie mówmy takich rzeczy, które nigdy się nie staną 

po to, żeby panie uspokoić, bo to nieprawda, to jest praktycznie niemożliwe. To szybciej 

możliwy jest  szybszy remont. Ale jest jeszcze jedna rzecz.  Ja rozumiem, że nie wiadomo jak 

długo potrwają prace budowlane, ale co zrobić z pracownikami, to pan dyrektor powinien 

wiedzieć, bo to akurat tylko od pana zależy”. (Zdaniem Małgorzaty Benc nie można 

rozpocząć remontu, dopóki nie zostaną uregulowane wszystkie sprawy, o których dzisiaj 

mowa). Myślę, że jak będzie wygrany przetarg i będą terminy, to remont się rozpocznie. Bo 

my mówimy że to wszystko będzie, będziecie informowani, ale to już się stało Ja bym chciał, 

żeby radni, Rada i Komisja Zdrowia, abyśmy o tej odpowiedzialności nie uciekali, abyśmy 

mieli również wpływ na kształt tego remontu, a nie tylko byli informowani, że wszystko jest 

już po fakcie. Wiele uchwał tak podejmujemy, że  powiemy wam, że jutro jedziecie tu, 

pojutrze tam”. (Małgorzata Benc stwierdziła, że właśnie o tym rozmawiano ostatnio na 

posiedzeniu Komisji Zdrowia).  „Ale ja wiem wszystko, co było na tej Komisji Zdrowia. Było 

tak właśnie gładko jak tutaj, że być może w asyście czy być może w szpitalu w Myszkowie. 

Panie zadały słuszne pytanie. Skoro tu jest15 łóżek, a tam jest jeszcze więcej porodów rocznie 

na 12 łóżkach, nie zmieszczą się. Prawdopodobnie będzie to – nie wiem tego, bo o to pytam 

pana dyrektora – część w Myszkowie, część Dąbrowie, część być może jeszcze gdzieś. 

Słuchajcie państwo, to jest sprawa poważna, bo tutaj rozpatrujemy wszystkie elementy,  

a więc takie  jak sprawy budowlane, projekt 10.1, 10.5. Rzeczywiście, jest pielęgniarka 

epidemiologiczna i bardzo się cieszę. Macie państwo zadbać o właściwy przebieg porodu,  

o bezpieczeństwo i my o tym nie dyskutujemy, bo to musi się stać. Natomiast wszystkie 

argumenty, które tutaj słyszymy, to tylko argumenty popierające koncepcję. Musimy 

zamknąć, zawiesić Izbę Porodową i nikt nie rozpatruje innego scenariusza i myślę, że 

wrócimy do punktu wyjścia, skoro żadne decyzje jeszcze nie zapadły, a przetarg jeszcze 

nawet nie został ogłoszony. Moim zdaniem zabrakło tutaj konsultacji właśnie z pacjentkami, 

bo o tym zapominamy, a to będzie dla nich duży stres rodzić w innym szpitalu,  w innym 

mieście, a to jest jeden z najszczęśliwszych dni w ich życiu, najszczęśliwszy dla nich, dla ich 

rodzin, dla ich  mężów, a my chcemy im to odebrać. No niestety, pacjentka w tym momencie 
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jest i szczęśliwa i zaniepokojona, jest to dla niej sytuacja dziwna, stresowa i uważam, że 

powinniśmy o tym pomówić i to radni powinni podjąć decyzję i Komisja Zdrowia, nie tylko  

sam pan dyrektor, bo ten aspekt we wszystkich argumentach nie padł tu, nie był mocno 

zaakcentowany. Myślę, że nawet dla tych ojców będzie to problem, bo weźmy aspekt 

administracyjny. Obywatele naszego powiatu, mieszkańcy, będą rodzić się w innych 

miastach, ale wówczas po akt urodzenia też musieli iść do obcych urzędów, będą musieli 

sprawy administracyjne też załatwiać poza powiatem. To może jednak wysilmy się  

troszeczkę. Tak czy inaczej pójdziemy nadać imię dziecku, to gdzie pójdziemy nadawać,  

w Czeladzi, w Myszkowie czy w Zawierciu. To ja państwu powiem, właśnie w Czeladzi, tam, 

gdzie urodzi się dziecko. Ten czas jest szczególny dla rodziny. Skoro tak dbamy o rodzinę, to 

pomyślimy, jak to zrobić lepiej niż ta propozycja, która jest,   

a nie tylko ustalić kalendarium, że wszyscy będziemy informowani i odpowiedzi dostaniemy 

za tydzień, za dwa, za cztery, jak już decyzje zapadną. Dlatego dyskusja powinna się toczyć 

tu i teraz, kiedy ostateczne decyzje jeszcze nie zapadły. Ja uważam, że weźmy pod uwagę 

przede wszystkim aspekt mieszkanek, mieszkańców naszego powiatu, który jest równie 

ważny jak wszystkie sprawy budowlane. A rzeczywiście aspekt medyczny i bezpieczeństwo 

też da się na pewno zapewnić, bo remontowaliśmy okulistykę, remontowaliśmy różne 

oddziały w tym szpitalu i udało się to zrobić. Nikt nie mówi, że będą robione porody na 

remontowanym oddziale, że będą tam realizowane świadczenia. Ale nie z uzyskałem 

odpowiedzi czy pytano sanepid, czy jest to dopuszczalne na jakiś okres, nie na stałe. Ja 

rozumiem, jak pan dyrektor mówi o śluzach i przejściach, ale A czy dzisiaj są te śluzy? Nie 

ma ich panie dyrektorze. Ten oddział przyszedł akredytację, odbywają się tam porody, więc 

jeżeli na pewien czas mielibyśmy robić tak nie idealnie jak XXI wieku w Paryżu i porodówka  

docelowo działałaby tak przez trzy miesiące, to ja myślę, że to ważne. Po drugie może 

rzeczywiście utracimy pewną ilość pacjentek, które mogą być do nas nie wracać z następnym 

porodem. Myślę, że to też trzeba wziąć pod uwagę. Bardzo bym prosił o uwzględnienie  

w tych wszystkich planach aspektu przyszłych mam, kobiet w stanie odmiennym. Bardzo 

proszę, żeby decyzja była również wyważona i mamy na to czas, jak usłyszałem od pana 

dyrektora”. 

 

Mariusz Piotrowski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Z tego miejsca chciałem paniom podziękować, bo mój syn dokładnie 2 lata temu przyszedł 

na świat w naszym szpitalu. Byłem bardzo zadowolony. Uważam, że nasza porodówka jest na 

poziomie porodówek prywatnych. Mój kolega z naszego ugrupowania również czworo dzieci 

przywitał u nas w Zawierciu i również był zadowolony.  Mnie niepokoi to, że mam troszeczkę 

inne informacje w tym zakresie. W 2018 roku Narodowy Fundusz Zdrowia poinformował, że 

będzie likwidował porodówki nierentowne. Za porodówkę nierentowną uważa się porodówkę, 

gdzie rodzi się poniżej 400 dzieci. Z moich informacji wynika, że nasza porodówka  

w poprzednim roku przyjęła na świat około 505 dzieci, proszę mnie poprawić, jeśli się będę 

gdzieś mylił. Narodowy Fundusz Zdrowia dosyć sprawnie likwiduje porodówki w kraju, już 

do tej pory na koniec listopada 24 porodówki zniknęły z mapy w naszym kraju, kolejnych  

50 porodówek jest zagrożonych. Reprezentuję gminę Szczekociny i okolice, gdzie właśnie 

mieszkańcy, po likwidacji porodówki we Włoszczowej, już na dzień dzisiejszy mają  

50 – 60 km do miejsca docelowego. Ja się boję jednej rzeczy, że przez ten długi okres (to też 

taki paradoks, że to okres 9 miesięcy, taki troszkę chichot można powiedzieć) będzie 

zamknięta nasza porodówka. Ja się boję jednej rzeczy, że nawet jeśli dojdzie do remontu  

i wszystko się uda, panie się zgodzicie i wszyscy się zgodzimy na przejście do  Myszkowa, do 
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najbliższej porodówki,  boję się, że później nie odbudujemy  ilości urodzin czyli tej granicy 

400 urodzeń ustalonej nie pisemnie czy pisemnie przez NFZ i boję się, że po 

wielomilionowych inwestycjach ktoś władny po roku stwierdzi, że porodówka w Zawierciu 

jest nierentowna i dojdzie na przykład do zamknięcia. Przepraszam, może niektórych te słowa 

mogą urazić, ale jestem pełen niepokoju i dlatego stanowczo popieram pana Jarosława 

Kleszczewskiego czy Marię Milejską, że myślą, że można tu znaleźć jakiś konsens, dużo 

lepszy i dużo wygodniejszy dla wszystkich”.    

 

Dorota Pytlik (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałabym tylko dopytać, bo staram się przysłuchiwać bardzo uważnie. Proszę mi 

powiedzieć, kiedy jest planowany ten remont, bo ja cały czas nie słyszę o dacie. Proszę 

państwa, jeśli to jest za dwa, trzy czy cztery miesiące, to może dajmy ten czas na spokojne 

przygotowanie się personelowi szpitala właśnie do tego remontu. Ja nie ukrywam, że jestem 

zwolennikiem takich konkretnych, naprawdę  poważnych, dogłębnych remontów. Nie znoszę 

bylejakości, nie znoszę czegoś takiego na zasadzie byleby było. Dlatego też przemyślmy to, 

dajmy czas. Może ktoś powie wreszcie, kiedy ten remont, bo naprawdę jeśli to jest za dwa, 

trzy miesiące, to niech pracownicy szpitala, niech pan dyrektor z wszystkimi dobrze 

przygotuje się pop prostu do tego remontu. Dajmy mu na to czas i wtedy będziemy gdybać, 

czy przenieść coś. Myślę, że wszystkie te kwestie dokładnie rozpatrują, nad wszystkim dobrze 

myślą. Wyniki czy informacje o porodach w poprzednich latach mieliśmy dwa, trzy czy 

cztery miesiące temu pokazywane i było tam widać, że w Zawierciu dużo kobiet nie rodzi, 

więc myślę, że stan tej porodówki faktycznie jest taki, że wymaga naprawdę kompleksowego 

remontu. Dlatego też dajmy czas na przygotowanie się do tego remontu. To jest taka moja 

uwaga, bo wydaje mi się, że dzisiaj jesteśmy wszyscy bardzo rozemocjonowani, a tak 

naprawdę nie wiemy, kiedy na remont się zacznie”. 

 

Barbara Kozioł (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam pytanie do pana radnego Jarosława Kleszczewskiego. Panie doktorze, jestem 

ciekawa czy w obecnej sytuacji, kiedy zbliża się –  podkreślam –  generalny remont, to nie 

jest malowanie ścian  czy kładzenie płytek, czy pan swoją kobietę puściłby, pozwoliłby na 

poród w naszym szpitalu, gdzie trwa tak generalny remont, z uwagi na bezpieczeństwo. Bo  

panu się tak fajnie mówi, pan rodzić nie będzie,  a tutaj  są kobiety…” (Jarosław 

Kleszczewski stwierdził, że może odpowiedzieć i przedstawić swoje stanowisko).  „Ja nie 

skończyłam panie radny, pan pozwoli, jak skończę, to pan będzie mówił. To są kobiety, 

którym przede wszystkim zależy na tym, aby bezpiecznie urodzić zdrowe dziecko i nam 

wszystkim zależy, żeby te kobiety rzeczywiście ten dzień, tak jak pan wspomniał, 

najszczęśliwiej jak się da przeżyły, bo to jest najważniejszy dzień w życiu kobiety. Też 

rodziłam i pamiętam tak, że panie radny, ja nie zdecydowałabym się nawet na salę zastępczą 

urodzić swoje dziecko w tym szpitalu. Niestety, te kilka kilometrów mnie nie zbawi, aby 

urodzić bezpiecznie. Tu nikt nie chce, szanowny panie, nie chce za złe nikomu. Nikomu 

bardziej nie zależy niż nam i dyrekcji szpitala, oprócz was oczywiście,  na tym, żeby zadbać  

o wasze bezpieczeństwo. To z troski chcemy tak zrobić, aby pani rzeczywiście do końca ciąży 

mogły dotrwać bezpiecznie i urodzić zdrowe dziecko, podkreślam. A często są 

nieprzewidziane cesarskie cięcia”. (głos z sali: „szukając z 50 – 60 km kolejnego szpitala, 

który przyjmie pacjentkę”). „50 – 60 km to troszeczkę przesada”. (Małgorzata Benc 

poprosiła, aby nie było takich wolnych głosów w sali). „Wczoraj, jak wszyscy słyszeliśmy, 
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było spotkanie w szpitalu z paniami, wyjaśniliśmy dużo, dużo niepokojących tematów  

i wyszłam z tego spotkania dosyć pozytywnie nastawiona z panem Starostą. No niestety, 

widzę, że jednak trzeba coś jeszcze dopowiedzieć. Na pewno będziemy informować na 

bieżąco. Na dzień dzisiejszy jest projekt, są pieniądze, trzeba tak zrobić, aby ten szpital  

i każdy z oddziałów przystosować do obecnych czasów dla bezpieczeństwa przyszłych 

pacjentów, takich czy innych na różnych oddziałach”.    

 

Jarosław Kleszczewski poprosił o udzielenie głosu celem udzielenia odpowiedzi od vocem.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zwróciła uwagę, że radny Jarosław 

Kleszczewski już wiele razy zabierał głos, a zgłasza się radny, którzy jeszcze nie wypowiadał 

się w dyskusji, stąd należy mu to umożliwić w pierwszej kolejności. Jarosław Kleszczewski  

powołał się na zasadę od vocem, zgodnie z którą skoro został wezwany do odpowiedzi przez 

panią radną, to ma prawo w pierwszej kolejności udzielić tej odpowiedzi zgodnie z zasadami, 

zapisanymi w regulaminie Rady Powiatu. Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc 

udzieliła głosu radnemu, przypominając, aby zgodnie z zasadami jego wypowiedź 

ograniczyła się do jednej minuty.  

  

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani radna, chcę pani powiedzieć, że nikt nie kwestionuje absolutnie konieczności tego 

remontu i wszystkie panie to podkreślały.  Ja też wielokrotnie w swoim wystąpieniu 

podkreślałem konieczność remontu, ale kwestionujemy sam fakt, że być może da się to zrobić 

lepiej lub inaczej i – jeśli będą spełnione warunki higieniczne i sanitarne –  na pewno te 

kobiety zdecydują się tu rodzić.  Dziękuję radnej z PiS za to pytanie do dyrektora i do 

Zarządu, jaka będzie data rozpoczęcia remontu, bo nawet ja nie wiem. Pytałem o to, dyrektor 

odpowiedział, nie odpowiedział. Państwo byliście na zebraniu, jesteście Zarządem i też nie 

wiecie, radni nie wiedzą, a ja wam powiem, że prawdopodobnie w kwietniu, ale 

prawdopodobnie. Ja wskazałem na te rzeczy, że trzeba mieć wiele czasu i miesięcy na 

przygotowanie, a teraz nie zdąży się, bo to jest już za późno. Bardzo bym prosił, żeby pan 

nam powiedział, kiedy zacznie się ten remont”. (Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata 

Benc podziękowała za wystąpienie, ponieważ czas wypowiedzi już się skończył i udzieliła 

głosu kolejnej osobie, która zgłosiła się do dyskusji). „Może spytajmy się obecnych tutaj pań, 

czy chciałyby tu rodzić”. 

 

Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, ja mam taka prośbę. Może zwyczajem lat poprzednich każdy problem, 

taki poważny, powinien stanąć na Radzie Powiatu. Rada Powiatu jest podmiotem tworzącym 

i to ona decyduje jak, kiedy i gdzie, a nie dyrekcja szpitala, bo dyrekcja szpitala ma nadzór 

Zarządu, a przede wszystkim ma nadzór Rady Powiatu. My nic nie wiemy, faktycznie nie 

mamy żadnych informacji, nie są nam przekazywane. Dyrektor powinien uzgodnić, to 

powinno stanąć na Radzie, Rada powinna podjąć decyzję i dopiero wdrażamy jakiekolwiek 

działania. Nigdy się tak nie działo, żeby ktoś w szpitalu samodzielnie coś robił.  Ja byłam 

cztery lata członkiem Zarządu i  wiedziałam o wszystkich rzeczach, byłam praktycznie co 

dzień, może co drugi w szpitalu, na bieżąco znałam tematy i od razu przekazywałam. Czy 

radni byli nieinformowani, czy były takie sprawy kontrowersyjne? Nie było, teraz wynikają  
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z niewiedzy, więc ja bardzo proszę, żeby od Rady zacząć. Jak  Rada będzie wiedzieć, nie 

będzie pytań dodatkowych i problemów”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dziękuję. Przypominam, że były sprawy kontrowersyjne. Przypomnę łączenie Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego ze szpitalem i przypominam, że to też budziło kontrowersje,  

a że to był państwa pomysł, więc wtedy to akurat wspieraliście pomysł tego połączenia Ja 

rozumiem i zgadzam się z państwem, że należy dyskutować. Zgadzam się też z propozycją 

pani radnej, ale nie mamy jeszcze żadnych danych uzgodnionych, to rozmawiamy na razie 

jeszcze nad czymś, czego nie ma. Wobec tego myślę, że do następnej sesji 27 lutego dyrekcja 

szpitala przygotuje takie informacje dla państwa radnych i na Komisję Zdrowia. Jeśli mogę 

prosić, żeby jeszcze raz ten problem przedyskutować,  ale jeśli będziemy na Komisji Zdrowia, 

ja wiem, że tam nie ma bezpośredniej transmisji, nie docieramy wtedy przez Internet i nie 

można tego obejrzeć, ale bardzo zapraszam państwa radnych, żebyście wszyscy byli na tej 

Komisji”.    

 

Karol Hadrych (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Z uwagi na to, że temat wzbudza wiele emocji i nie wszyscy członkowie Rady Powiatu są 

członkami Komisji Zdrowia i nie mają obszernej wiedzy na temat podejmowanych aktualnie 

przez szpital działań w tym obszarze, dlatego chciałbym złożyć wniosek formalny, aby Rada 

Powiatu Zawierciańskiego dzisiaj podjęła stanowisko, które zobowiąże Dyrektora Szpitala 

Powiatowego, aby do dnia 10 lutego przedstawił planowane zmiany do projektu 10.1  i do 

ponownego przeanalizowania pozostawienia Oddziału Ginekologiczno - Położniczego  

w wersji  pierwotnej wniosku. Proszę o przegłosowanie”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Proszę powiedzieć dokładnie, o co panu chodzi. Stawia pan wniosek formalny i mamy 

przegłosować ten wniosek formalny o podjęcie  stanowiska. Tak powiem szczerze, że 

troszeczkę mnie pan zaskoczył. Pozwólcie państwo, że ogłaszam 5 minut przerwy”. 

 

Początek przerwy – godz. 13.40. Wznowienie obrad nastąpiło o godz. 14.00. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Wobec tego głosujemy wniosek formalny postawiony przez pana Karola Hadrycha w 

sprawie procedowania nad  stanowisko w sprawie szpitala.  Czy  pani radna jakieś 

wątpliwości?” (Barbara Kozioł oświadczyła, że tak). „To proszę je zgłosić, zanim zarządzę 

głosowanie”. (Barbara Kozioł poprosiła, aby wnioskodawca jeszcze raz dokładnie 

powiedział, o co dokładnie mu chodzi). 

 

Karol Hadrych (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chodzi o wniosek formalny dotyczący podjęcia przez Radę Powiatu Zawierciańskiego 

stanowiska, w którym –  mając na uwadze zapewnienie bezpieczeństwa pacjentów   

i pracowników Oddziału  Położniczo – Ginekologicznego apelujemy do Dyrektora Szpitala 
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Powiatowego w Zawierciu, aby do dnia 10 lutego na piśmie przedstawił możliwości 

przeanalizowania powtórnego wniosku i zapewnienia ciągłości pracy tego oddziału  

w pierwotnej wersji tego wniosku, z racji tego, że nie wszyscy jesteśmy w Komisji Zdrowia  

i nie wszyscy mamy te informacje, które państwo mają po posiedzeniu Zarządu z 

pracownikami. Myślę, że warto byłoby wszystkie te informacje transparentnie wszystkim 

przedstawić”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Uszczegółowiając, będziemy teraz głosować wniosek formalny o przyjęcie lub raczej 

przygotowanie stanowiska, bo jesteśmy już w punkcie wolne wnioski i należałoby zmienić 

porządek obrad i rozszerzyć go o stanowisko. W związku z tym w tej chwili głosujemy, czy 

państwo radni przyjmują wniosek formalny o zajęcie stanowiska. Nie mówimy jeszcze  

o treści tego stanowiska. Jeżeli wniosek formalny przejdzie, wówczas będzie pan musiał 

zgłosić wniosek o rozszerzenie porządku obrad, chociaż było to na początku i prosiłam  

o uwagi. Skoro miał pan przygotowany taki projekt, należałoby to zgłosić w punkcie 

omawiającym porządek obrad. Rozumiem, że sprawa jest gorąca i pan na ten pomysł jak 

gdyby „wpadł” – brzydkie słowo –  doszedł do tego wniosku troszeczkę późno”.    

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek formalny radnego Karola Hadrycha 

otrzymał 8 głosów „za” i 8 głosów „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Marcin Wojciechowski (treść wystąpienia w formie stenogramu) 

 

„Pani Przewodnicząca, proszę o reasumpcję głosowania, bo mi się źle nacisnęło”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ogłaszam reasumpcję głosowania. Mamy trzy przyciski” zielony jest „za”, czerwony –  

„przeciw”,  żółty – „wstrzymujący się”. Myślałam, że ta sesja potrwa krótko, ale tematy 

ważne zawsze się zdarzają, a ten jest wyjątkowo ważny dla każdego z nas. Jeszcze raz 

ogłaszam głosowanie w sprawie wniosku formalnego”.  

 

W wyniku ponownego głosowania wniosek formalny radnego Karola Hadrycha został 

odrzucony przy 8 głosach „za” i 10 głosach „przeciw”.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Wniosek formalny pana radnego Karola Hadrycha nie przeszedł, ale mimo wszystko 

zgłaszam prośbę i oczekujemy, że dyrekcja szpitala odpowie na te pytania, które tutaj zostały 

postawione w możliwie szybkim terminie, a więc termin 10 lutego na pewno nie będzie zbyt 

wczesnym. Proszę, aby dyrekcja szpitala była w ciągłym dialogu z pracownikami wskazanych 

oddziałów i ze związkami zawodowymi reprezentującymi pracowników, aby wszystkie 

sprawy były omawiane. Nic o nas bez nas, że tak powiem, aby uspokoić emocje i żebyśmy 

wypracowali konsensus. Proszę o przedstawienie wymaganych zgód na wszystko, co jest  

w projekcie, o które prosił pan radny Jarosław Kleszczewski. Myślę, że każdy z radnych 

będzie zainteresowany zapoznaniem się z tymi punktami”.  
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Ad.9.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc, dziękując 

wszystkim za udział w posiedzeniu, zamknęła obrady XVIII sesji Rady Powiatu 

Zawierciańskiego.    

  

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 14.05. 

 

  

  

Protokół sporządziła:          Przewodnicząca Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                       /-/ Małgorzata Benc  

 

 


